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Valtuutettu Tapani Ala-Reinikka ja 10 muuta allekirjoittanutta jättivät kau-
pun gin val tuus ton kokouksessa 13.2.2017 aloitteen, jossa he esittävät bus-
si lin jan 51 palauttamista reitille: Kuurinniitty-Kauniaisten kes kus ta-Kau-
niala-Ka sa vuo ri-Kau ni ais ten keskusta-Karakallio-Leppävaara.
(oheismateriaali)

HSL on perustellut linjan 51 lakkauttamista mm. Länsimetron lii tyn tä lin jas-
ton järjestelyillä sekä linjan vähäisellä käytöllä.

Kaupunki on vastaanottanut runsaasti palautetta liittyen linjan 51 lak-
kaut ta mi seen ja korvaaviin järjestelyihin, muun muassa linjan 224
reittiin ja sii hen, ettei linja 212 viikonloppuisin aja ns. Kasavuoren
lenkkiä. Koululaisten bus si yh tey det, yhteydet Kaunialaan sekä
Kuurinniityn ja Kauniaisten välillä ovat huonontuneet ja muuttuneet
monelle vaihdollisiksi. Palautetta on tullut se kä kauniaislaisilta, että
Espoon ja Vantaan asukkailta.

Kauniainen on lausunut linjastomuutoksista HSL:lle mm. 24.9.2014 (KH
§175) ja 18.5.2016 (KH §94) ja korostanut julkisen liikenteen paikallisen
pal ve lu ta son säilyttämisen tärkeyttä runkolinjoihin panostamisen ohella.
Lau sun nois sa on nimenomaisesti vastustettu linjan 51 lakkauttamista. Li-
säk si HSL:n hallitukselle ja toimitusjohtajalle lähetettiin 18.11.2016 päivätty
kir je linjan 51 yhteyden palauttamisesta. Kirje, johon kaupungin päätökset
ja vaatimukset on koottu, on esityslistan oheismateriaalina. Asiasta on
käy ty muutakin kirjeenvaihtoa ja sitä on pidetty toistuvasti esillä kaupungin
ja HSL:n edustajien tapaamisissa.

HSL:n hallitus käsitteli 24.1.2017 kuntayhtymän liikennöintisuunnitelmaa
2017 -2018 ja siinä yhteydessä myös Kauniaisten esitystä linjan 51 pa laut-
ta mi ses ta. Linjan 51 palauttamista sen aikaisemmassa muodossa ei kat-
sot tu tarkoituksenmukaiseksi, koska uudessa linjastoratkaisussa on sitä
kor vaa maan perustettu uusi linja 224 (Leppävaara - Tuomarila). HSL:n hal-
li tus katsoi, että esitetty palvelutason parantaminen voitaisiin toteuttaa li-
sää mäl lä linjalle 224 ns. Kaunialan lenkki, mutta että tämän li sä kus tan nuk-
set olisivat 300 000 euroa/v, josta kuntaosuuksien laskentakäytännön mu-
kai ses ti Espoo maksaisi 89 %, Helsinki 9 % ja Kauniainen alle 1 %. Toi nen
vaihtoehto olisi, että HSL lisäisi Kauniaisten lähibussin 232 lii ken nöin tiä
nykyisestä, jolloin Kauniaisten tulisi maksaa tästä aiheutuva li sä kus tan nus.
HSL:n hallitus kiinnitti myös huomiota siihen, että talousarvioon koh dis tuu



Espoon puolelta suuria säästötavoitteita ja ettei myöskään Kau niai nen ole
ilmaissut halukkuutta maksaa palvelusta merkittävästi lisää. Tässä yh tey-
des sä todettakoon, että Kauniaisten kuntaosuus noussee joka ta pauk ses-
sa merkittävästi, jopa n. 600.000 euroa vuodessa eli  kak sin ker tai sek si
nykyisestä tasosta, uuteen liikennevyöhykkeiden ns. kaarimalliin siir ryt täes-
sä v. 2018 alusta alkaen. Edellä mainituilla perusteilla sekä huo mi oon
ottaen tämän ns. Kaunialan lenkin aikaisemmat vähäiset mat kus ta ja mää rät
HSL on päätynyt esittämään, että linjan 51 palauttamista tai sitä vas taa van
palvelutason aikaansaavaa ratkaisua linjoja 224 tai 232 muut ta mal la ei ole
tarkoituksenmukaista toteuttaa. HSL:n hallitus päätti kuitenkin vie lä
selvittää mahdollisuudet parantaa palvelua Kuurinniitystä Kauniaisiin ke-
vään 2017 aikana. Vastaus selvityspyyntöön on esityslistan oheis ma te ri-
aa li na.

 YTJ:

Lautakunta merkitsee vastauksen valtuustoaloitteeseen tiedoksi ja lä het tää
asian edelleen tiedoksi KH:lle ja KV:lle.

Päätös:
Päätösehdotus hyväksyttiin.

KH 29.03.2017 § 60

KJ:
KH päättää esittää, että KV toteaa edellä olevan vastauksena valt. Ala-Rei-
ni kan ym. jättämään valtuustoaloitteeseen bussilinjan 51 pa laut ta mi ses ta ja
toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi.
..........

Jäsen Rintamäki-Ovaskan kannatettu (Ant-Wuorinen) ehdotus asian pa-
laut ta mi ses ta valmisteluun lisäselvityksiä varten, hyväksyttiin yk si mie li ses ti.

Päätös:
Asia palautettiin valmisteluun lisäselvityksiä varten.


